

GROUP PROFILE | 集團簡介

Hong Kong Aircraft Engineering Company Limited, one of the world's leading aeronautical engineering groups, is engaged in the maintenance, modification, repair and overhaul of commercial aircraft and their components.

It is principally based at Hong Kong International Airport, but through subsidiary and jointly controlled companies also provides services in Xiamen, Mainland China and at off airport locations in Hong Kong.

At Hong Kong International Airport, where it has about seventy airline customers, it is the only aircraft maintenance facility able to offer a comprehensive package covering transit and technical services with full hangar support.

The hangar has the capacity to accommodate three wide-bodied aircraft fully docked and an additional two nose-in, with a unique mobile tail enclosure to provide full cover and access staging. It has the necessary approvals to handle a wide variety of aircraft types from Boeing 747 to new generation aircraft such as B777 and the Airbus A320/321, A330 and A340. The facility also undertakes B747-200 combi to freighter conversions.

The extensive component and avionics overhaul facilities are situated at Tseung Kwan O in Hong Kong, as is the Rolls-Royce engine service centre operated by Hong Kong Aero Engine Services Limited.

Taikoo (Xiamen) Aircraft Engineering Company Limited operates at Xiamen's airport, where it provides heavy maintenance on Boeing and Airbus aircraft and offers a B747 passenger to freighter conversion programme. It also offers line maintenance services at various locations in Mainland China. In addition, it performs B737 passenger to freighter conversions together with Pemco Aviation Group and the associate, Taikoo (Shandong) Aircraft Engineering Company Limited.

香港飛機工程有限公司乃全球主要航空工程集團之一，業務範圍包括維修、改裝、修理與大修商用飛機及飛機部件。

本公司主要以香港國際機場為基地，但亦透過附屬及共控公司於中國內地廈門及香港機場以外地方提供服務。

本公司於香港國際機場約有七十個航空公司客戶，有唯一能夠提供綜合飛機維修服務之設施，包括航機過境及技術性服務，並全面提供機庫設施之支援。

機庫可容納三架全面配置檢修架的廣體飛機，以及另外兩架飛機的機頭部分。機庫設有一個獨特的活動式機尾護罩，提供全面的遮蔽及檢修工作架。本公司獲得認可為多種類型之飛機提供服務，由波音747型飛機以至波音777型、空中巴士320/321型、330型和340型等新一代飛機不等。本公司的設施亦可進行波音747-200型客貨兩用機的改裝貨機工程。

本公司設備完善的部件及航電大修設施位於香港之將軍澳，該處亦設有由香港航空發動機維修服務有限公司營運的勞斯萊斯引擎服務中心。

廈門太古飛機工程有限公司於中國廈門機場營運，為波音及空中巴士飛機進行大規模維修工程，並提供一項為波音747型客機改裝貨機的計劃。該公司亦於中國內地不同地點提供外勤維修服務。此外，該公司與Pemco航空集團及其聯屬的山東太古飛機工程有限公司共同進行波音737型客機改裝貨機的計劃。